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Intervju med Edwin De Gruchy, intervjuperson nr 60 

 

Projekt: Göteborg berättar 
Bandningens längd: 00:42:57 
Datum: 2018-10-17 
Intervjuare: Rolf Sossna 
Plats: Göteborgs stadsmuseum, Sarauws rum 
Tid: 17.00 – 18.00 
 
Intervju med Edwin De Grouchy 

Bandningen börjar 
 
Intervjuare [00:00:01]: Ok, då provar vi. Säg nåt. 
 
Talare [00:00:05]: Hej, hej. 
 
Intervjuare [00:00:05]: Ja, där har vi det. Bra. 
 
Talare [00:00:06]: [Skratt 00:00:06] 
 
Intervjuare [00:00:07]: Då kör vi och vi börjar ju . . Nej just det jag sk . . ahh . . jag glömmer 
alltid det. Jag ska säga att det är Rolf Sossna som intervjuar Edwin De Grou, Grouchy . . 
 
Talare [00:00:19]: De Gruchy. 
 
Intervjuare [00:00:19]: De Gruchy. Och det är den 17e oktober 2018 och vi är Sarauws rum 
på Ostindiska Huset. Ja vi börjar från början då med det formella. Eh, vad heter du sa du? 
 
Talare [00:00:35]: Jag heter Edwin De Gruchy. 
 
Intervjuare [00:00:36]: Och hur gammal är du? 
 
Talare [00:00:38]: Jag är 34 år gammal. 
 
Intervjuare [00:00:40]: Och var bor du? 
 
Talare [00:00:43]: Aa, jag bor nu, ja, vad heter Slättedam. Jag har flyttat till Slättedam. 
 
Intervjuare [00:00:48]: Slättedam? 
 
Talare [00:00:49]: Ja. 
 
Intervjuare [00:00:50]: Ok. 
 
Talare [00:00:52]: Vi bodde i by . .  Biskopsgården innan. Förra året flyttade jag därifrån ja. 
 
Intervjuare [00:00:55]: Ja. Vad, vad arbetar du med? 
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Talare [00:00:58]: Jag jobbar som kyltekniker. 
 
Intervjuare [00:01:02]: Ok. Har du familj? 
 
Talare [00:01:03]: Bara de som är . .  min dotter. Så min andra min familj är i Sydafrika. 
 
Intervjuare [00:01:11]: Ok. Och mammans släkt har du . . 
 
Talare [00:01:14]: Nej men vad heter den . . Det är att det är hela släkten därnere liksom. 
 
Intervjuare [00:01:20]: Din dotter är i Sydafrika också? 
 
Talare [00:01:21]: Nej, nej, jag har ingen dotter mer än . . det är bara Zoe som jag, som i 
Sverige . . 
 
Intervjuare [00:01:25]: Ja ok. 
 
Talare [00:01:25]: Min familj liksom. 
 
Intervjuare [00:01:26]: Ok. 
 
Talare [00:01:27]: Och sen Malin, min sambo. 
 
Intervjuare [00:01:29]: Ok. 
 
Talare [00:01:30]: Hela familjen liksom. 
 
Intervjuare [00:01:32]: Ehh, var är du född nånstans? 
 
Talare [00:01:33]: Sydafrika. Kapstaden. 
 
Intervjuare [00:01:36]: Ok. Hur hamnade du i Göteborg? 
 
Talare [00:01:38]: Ja det var kärleken. 
 
Intervjuare [00:01:39]: Det var kärleken. 
 
Talare [00:01:41]: Ja, som drar vid mig hit. 2010 flyttade jag, nej 2008 flyttade jag till Sverige. 
 
Intervjuare [00:01:49]: Det är 10 år sedan. 
 
Talare [00:01:50]: Ja, men jag har vart, jag har varit tillsammans med tjejen, vi har bott 
tillsammans i Sydafrika tre år innan. 
 
Intervjuare [00:01:58]: Ni träffades i Sydafrika? 
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Talare [00:01:59]: Ja. 
 
Intervjuare [00:02:00]: Vad gjorde hon där? 
 
Talare [00:02:01]: Hon var . . hon har pluggat därnere. Hon är . . . konst, konstnär, konstnär. 
 
Intervjuare [00:02:07]: Ok. 
 
Talare [00:02:08]: Ja. 
 
Intervjuare [00:02:09]: Och sen . . 
 
Talare [00:02:09]: Så hade hon pluggat därnere och sen ja . . träffade hon . . och sen . . . 
 
Intervjuare [00:02:12]: Och varför flyttade ni till Sverige? 
 
Talare [00:02:14]: Därför hon var, hon var liksom färdig med, med studera och sånt. 
 
Intervjuare [00:02:22]: Ja. 
 
Talare [00:02:22]: Och sen . . . jag skulle, jag skulle väl, planen var att jag skulle till England. 
 
Intervjuare [00:02:29]: Ok, varför då? 
 
Talare [00:02:31]: Och samtidigt så träffade jag tjejen. 
 
Intervjuare [00:02:32]: Jaha. 
 
Talare [00:02:32]: Jag var med kompisar, har planerat liksom ett ja . .  vi skulle jobba där och 
sånt, i två år. För det, det var det som vi skulle få. 
 
Intervjuare [00:02:40]: Ok. 
 
Talare [00:02:41]: Två års arbetsvisum nånting. Så vi hade planerat in det och sen träffade 
jag tjejen, och sen ja så blir det inte England, så blir det Sverige istället. 
 
Intervjuare [00:02:52]: Då flyttade ni.  Fick ni tag på en lägenhet då på en gång? 
 
Talare [00:02:55]: Ja i Göteborg. Ehh vad heter det nu Biskopsgården. 
 
Intervjuare [00:02:58]: Jaha. Var hon från Göteborg? 
 
Talare [00:03:00]: Nej hon är från Dalarna, var hon. 
 
Intervjuare [00:03:01]: Från Dalarna. 
 
Talare [00:03:02]: Ja. 
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Intervjuare [00:03:03]: Varför, varför flyttade ni till Göteborg av alla städer då? 
 
Talare [00:03:05]: Därför vi, jag ville, jag ville va nära vad heter den, vattnet liksom. 
 
Intervjuare [00:03:13]: Ja. 
 
Talare [00:03:13]: För det, jag bodde liksom ja, jag bodde liksom hamnstad också. 
 
Intervjuare [00:03:17]: Ja. 
 
Talare [00:03:19]: Så det var ju, jag ville ha den där känsla också, så jag liksom inte flyttade in 
till landet och sen ja. Inte för att jag tyckte det var tråkigt eller nånting, men . . 
 
Intervjuare [00:03:25]: Och hon då, var hon, hon gillade . . 
 
Talare [00:03:27]: Nej hon ville också, så det var, så vi hitta lägenhet i Biskopsgården. 
 
Intervjuare [00:03:32]: Ok. Ja. 
 
Talare [00:03:32]: Så det var därför vi hamna här. 
 
Intervjuare [00:03:34]: Ja, ok. Mm. 
 
Talare [00:03:35]: Men så är det, vad heter den, Västerås var det, men det är väldigt nära 
Göteborg först. 
 
Intervjuare [00:03:42]: Ja. 
 
Talare [00:03:43]: Det var det första. 
 
Intervjuare [00:03:43]: Ja, ok. Ja. Trivs du i Göteborg? 
 
Talare [00:03:46]: Ja, jag trivs ordentligt mycket. 
 
Intervjuare [00:03:48]: Ja, vad, vad är det som är bra med Göteborg? 
 
Talare [00:03:51]: Na, jag tycker, jag vet inte vad det är det, allt folk och, ja men när man har 
jobb och man, man lever liksom. Så det, det är ju kanon. Det är bra på det sättet så. 
 
Intervjuare [00:04:09]: Om du jämför med andra svenska städer, har du vart i Stockholm till 
exempel? [Skratt00:04:15] 
 
Talare [00:04:15]: Oj, oj, oj. [Skratt 00:04:17] Grejen är att jag vet inte men jag, jag har 
liksom fått lite smak av alla för . .  för som kyltekniker så jobbar jag liksom överallt i Sverige 
liksom. 
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Intervjuare [00:04:29]: Jaha. 
 
Talare [00:04:28]: Så jag har vart kanske två veckor, tre veckor i Stockholm och sen har jag 
vart som man är . . . så det är nästan som har liksom, ok jag har inte bott där men . . 
 
Intervjuare [00:04:36]: Ja. 
 
Talare [00:04:36]: Jag har vart där ganska länge för . . 
 
Intervjuare [00:04:39]: Hur, hur känns då? 
 
Talare [00:04:40]: Äh, Stockholm det känns lite som, vad heter den det, det det är för rörigt 
där liksom, att det, det är liksom som för snabbt det, det är liksom . . 
 
Intervjuare [00:04:48]: Ja. Ja. 
 
Talare [00:04:50]: Det är samma när jag har vart på semester i England också typ så har jag 
tänkt, nej vad ville du göra här liksom. 
 
Intervjuare [00:04:56]: Jaha. 
 
Talare [00:04:56]: Det är liksom för busy liksom. Det händer för mycket grejer så, här är det 
ganska lugnt och fint och jag trivs och sådär. 
 
Intervjuare [00:05:04]: Har du vart i mindre städer också då i Sverige? 
 
Talare [00:05:08]: Ja jag har vart lite, jag har vart Karlshamn har jag vart också . . 
 
Intervjuare [00:05:14]: Jaha. 
 
Talare [00:05:14]: Jobbat mycket och sen . . jag har vart i Malmö, jag har vart, ja liksom . . 
 
Intervjuare [00:05:19]: Vad säger du om Mal . .  Vad säger du om Malmö då? 
 
Talare [00:05:22]: Nej Malm . . nej jag vet inte jag . . 
 
Intervjuare [00:05:25]: [Skratt 00:05:25] 
 
Talare [00:05:25]: [Skratt 00:05:25] Nej Mal, Malmö är ganska lugnt tycker jag. 
 
Intervjuare [00:05:28]: Jaha. 
 
Talare [00:05:31]: Jag vet inte men som sagt jag var bara där på jobb också. 
 
Intervjuare [00:05:35]:  Ja, ja. Folk säger att, att Göteborg är en väldigt trevlig och väldigt 
lagom stad. Vad säger du om det? 
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Talare [00:05:41]: Ja det är det för, aa, ja jag tycker, jag tycker att det är jättetrevligt och 
lugnt där, tycker jag. 
 
Intervjuare [00:05:46]: Fin . . Finns det nån speciell göteborgsanda? 
 
Talare [00:05:51]: Mm. Ehh . . jag vet inte faktiskt. 
 
Intervjuare [00:05:59]: Om du tänker på andra städer som du har varit i, nånting som, som 
skiljer sig som du upplever? 
 
Talare [00:06:05]: Mm. Ehh, ganska hemma känner jag mig här liksom, men ja, men, men ok 
jag har bott här länge också, men om man, om man liksom jämför det med hemma då så är 
det bara kompisar som saknas liksom. 
 
Intervjuare [00:06:27]: Ok. 
 
Talare [00:06:29]: Här är, hemma det är allt, jo jag hade allting där liksom, att liksom jobb 
och allt sånt, och jag hade, jag hade ett ganska bra liv och allting där också sen . . 
 
Intervjuare [00:06:40]: Ja, ok. 
 
Talare [00:06:40]: Det är bara, vad heter det, kompisar som . . 
 
Intervjuare [00:06:43]: Men, men det fanns inte nån tanke på att ni skulle stannat i Sydafrika 
då, att din tjej stannade kvar? 
 
Talare [00:06:46]: Nej. Nej. Det. I, jag kan . . i början var det så för att, i början så känns det 
som det fattas för mycket i livet där liksom, när jag gjorde den stora omväxlingen liksom, 
flytta hit och allt och sånt och . . men aa, men ehh . . . det tog lite tid innan, innan jag ändrat 
mig liksom så. Men nu har jag börjat, ja, jag har barn och allting så det . . 
 
Intervjuare [00:07:14]: Ja men det har väl förändrat? 
 
Talare [00:07:16]: Det är liksom . . vad ska man göra efter det då liksom? Det är klart. Det 
känns som jag liksom uppfyllt det som jag skulle ha gjort liksom. 
 
Intervjuare [00:07:28]: Hur har det påverkat livet att få barn? 
 
Talare [00:07:30]: Ja det är ganks . . det är gansk . . det är ganska, ja, det är ganska mycket 
som är ändrat där liksom för att . . det aa, man, man knyter sig för nåt. Jag vet inte, jag kan 
inte jämföra, man ska liksom gifta sig eller nånting, men det, det är ett annat känsla där 
liksom, man får barn och allting ändra och . . ja. 
 
Intervjuare [00:07:49]: Min sambo och jag vi gifte oss när vi fick barn då men det var ju ingen 
skillnad, utan skillnaden var att få barn. 
 
Talare [00:07:56]: Få barn ja. 
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Intervjuare [00:07:57]: Ja, precis. Totalt vände upp och ner på tillvaron så där. 
 
Talare [00:08:00]: Men det är, aa det är inte ja, man ska liksom bli van med . . 
 
Intervjuare [00:08:09]: Ja. 
 
Talare [00:08:10]:  . . med den där omställningen liksom så, ja. 
 
Intervjuare [00:08:13]: Känner du dig som en göteborgare? 
 
Talare [00:08:15]: Jajemän. 
 
Intervjuare [00:08:15]:  Ok. [Skratt.  00:08:17] Vad är en göteborgare? 
 
Talare [00:08:20]: Nej jag vet inte. göteborgare, jag vet inte, nån som, som är kanske, det 
som man bor, eller som trivs. 
 
Intervjuare [00:08:30]: Ja. Ok. Ehh, finns det nåt som inte är bra med Göteborg? 
 
Talare [00:08:38]: Att det är för . . ah, jag vet inte, det är så många som klagar om, om grejer 
som jag tycker är lite löjligt liksom. 
 
Intervjuare [00:08:45]: Ja, som till exempel? 
 
Talare [00:08:46]: Till exempel den dära Västlänken och såna, såna grejer, man ja . . det är 
bara jobbigt. 
 
Intervjuare [00:08:54]: Du, du tycker att folk i allmänhet är gnälliga, eller är det mer gnälliga 
gamla gubbar eller [Skratt 00:08:59] ? 
 
Talare [00:08:59]: Ja det, nej, jag vet inte, men folk har sina anledningar eller nånting, men 
ja. De tittar liksom lite förbi det och liksom står fast där. 
 
Intervjuare [00:09:12]: Ja. 
 
Talare [00:09:12]: Med det som, så är det väl men. 
 
Intervjuare [00:09:16]: Är det, är det nånting annat som inte är bra? 
 
Talare [00:09:20]: Jag är ganska dåligt med, ja om man ska liksom hämta såna informationer 
och men . . . ja. Ahh, den som liksom påverkat mig lite, lite grann är att jag hade så mycket 
inbrott i bilen, och sen, såna små grejer men, som man liksom, aa, man är inte ja, man är 
liksom inte van med det, att, att, att det händer mig liksom, men, men händer det så blir 
man lite arg och man tänker lite och man, aa, det är det som liksom ändrar min tanke på allt 
såna grejer, men . . jag vet inte. 
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Intervjuare [00:10:05]: Men är, är det mycket kriminalitet där du bor? 
 
Talare [00:10:09]: Nej det är det inte. Jag har lite liksom inte märkts och det . . Och samma i 
Biskopsgården också det . . saknar det stället lite, lite grann faktiskt. För det var, vad heter 
det, folket som liksom, aa, folket som bor där liksom, de är, de, de påminner, de påminner 
mig lite om hemma där. Att alla är liksom öppet. 
 
Intervjuare [00:10:31]: Ja. 
 
Talare [00:10:31]: Man kan liksom snacka med alla. Ja. 
 
Intervjuare [00:10:34]: Varför flyttade du därifrån? 
 
Talare [00:10:37]: Ja för att vi, vad heter det, vi hade möjlighet att köpa så, så det var därför 
också vi, annars tror jag att vi skulle ha stått fast där liksom. 
 
Intervjuare [00:10:44]: Men triv . . trivdes du bättre där eller är det . . 
 
Talare [00:10:48]: Ja men jag måste, jag, jag saknar faktiskt den dära, ja den dära, vad heter 
det, relation man hade med folket som bor där liksom. 
 
Intervjuare [00:10:58]: Ja. 
 
Talare [00:10:59]: Och som sagt det påminner mig lite av hemma där. 
 
Intervjuare [00:11:02]: Ja, ja. 
 
Talare [00:11:02]: Trevligt och . . ja. 
 
Intervjuare [00:11:04]: Hur, hur är det där . . 
 
Talare [00:11:06]:  . . pratar med varanda liksom och, aa man träffar grannar så bjuder de en 
på kaffe eller nåt där . . såna, ja. 
 
Intervjuare [00:11:13]: Men hur är det där du bor nu då, är det ensamma . . 
 
Talare [00:11:17]: Ja det är lite . .  men det är, det är liksom alla är för sig själva liksom. 
 
Intervjuare [00:11:22]: Det låter väldigt svenskt. [Skratt 00:11:23] 
 
Talare [00:11:24]: Ja, det är lite, ja. Ja, så, ja det är lite, jag vet inte, kanske det, det ska ordna 
sig kanske lite, nån gång, men jag vet inte. 
 
Intervjuare [00:11:35]: Är det, är det nybyggt område eller är det . . 
 
Talare [00:11:37]: Nej, det är inte nybyggt där. 
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Intervjuare [00:11:39]: För jag tänkte om, om det är många som har flyttat in då kan det ju 
bli så där men . . 
 
Talare [00:11:43]: Ja det, det, det ganska många som flyttar in och ut där. 
 
Intervjuare [00:11:47]: Jaha. 
 
Talare [00:11:48]: För det var två lägenheter i våra hus. 
 
Intervjuare [00:11:52]: Ja. 
 
Talare [00:11:53]: Som ja, som de hade i folk som flyttade in och sen på andra sidan så, ja. 
 
Intervjuare [00:12:01]: Ok, men har du . . du har inte så mycket kontakt då med de 
grannarna? 
 
Talare [00:12:03]: Nej inte med, inte med de dära grannarna för att, jag vet inte de håller för 
sig själva och sånt, så . . . 
 
Intervjuare [00:12:08]: Har du, har du kontakter kvar i Biskopsgården? 
 
Talare [00:12:10]: Ja det . . 
 
Intervjuare [00:12:11]: Kompisar. 
 
Talare [00:12:12]: Ja, jag åker dig och, med gamla grannarna och sånt. 
 
Intervjuare [00:12:18]: Ok. 
 
Talare [00:12:18]: Och så har de också en, en gammal granne, de har också dotter som är 
sex, så dom . . ja . . 
 
Intervjuare [00:12:25]: Så de leker? 
 
Talare [00:12:25]: Och sen så, ja som sagt, i samma, vi bodde i samm . . vi bor i samma hus 
och sen kom hon upp och sov över och sen. Vi ville att det här skulle ge dem, ja. 
 
Intervjuare [00:12:37]: Så det var ganska nära. 
 
Talare [00:12:36]: Ja, så, låna lite socker eller nånting . . . va, ägg eller nånting och, eh, inte 
där som jag bor nu. 
 
Intervjuare [00:12:45]: Beror det på att man inte har kontakt, eller har man allting hemma, 
eller? Ja. 
 
Talare [00:12:55]: Nej, men det är trevligt i alla fall. 
 



10 
GSMArkiv:190012:60  Intervju för projektet Göteborg berättar, Göteborgs Stadsmuseum. Intervjuperson nr 60: Edwin De Gruchy 

Intervjuare [00:12:58]: Ja. Vad heter den . . man pratar ju mycket om att Göteborg, Göteborg 
är en sån segregerad stad. Är det nånting som, som du har tänkt på eller känt av eller? 
 
Talare [00:13:14]: Man träffas och så är det många som säger liksom att, aa det känns så 
mycket som folk är för sig själv liksom, men aa. Men, vad heter det, jag märker inte det 
direkt, jag märker det hemma nu, men innan så är det liksom, nej, ja jag vet inte. 
 
Intervjuare [00:13:34]: Tror du att det är olika, eller är det olika stadsdelar? 
 
Talare [00:13:37]: Ja det är många som . . det är ganska många som håller för sig själv som 
jag har träffat också i arbete liksom. 
 
Intervjuare [00:13:41]: Ja. 
 
Talare [00:13:42]: Alltså mm. 
 
Intervjuare [00:13:44]: Handlar det också om olika folkgrupper tror du, eller? 
 
Talare [00:13:46]: Ja, jag tror, jag tror det också. 
 
Intervjuare [00:13:49]: För jag, för jag har hört att en del som har flyttat till Sverige som, de 
håller sig väldigt mycket för sig själva. 
 
Talare [00:13:53]: Mm, men det är liksom, aa vi hade liksom ganska lång diskussion hemma 
om, om det också för att . . 
 
Intervjuare [00:13:58]: Ja. 
 
Talare [00:13:58]:  . . det funkar liksom inte också. 
 
Intervjuare [00:14:01]: Nej. 
 
Talare [00:14:01]:  Får man, man lära sig liksom inte. Om man ska liksom snacka samma 
språk eller nånting hemma eller, om man ska lär . . ja jag fick lära mig svenska så jag kunde 
liksom . . aa . . 
 
Intervjuare [00:14:15]: Mm. Mm. 
 
Talare [00:14:15]: Gå fram lite, med jobbet och allting och sen. Ja det var ganska viktigt att, 
att ja. . 
 
Intervjuare [00:14:20]: Det är ju . . 
 
Talare [00:14:21]: Man ska ju kunna prata med folk för att kunna utföra arbetet . . 
 
Intervjuare [00:14:26]: Absolut. 
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Talare [00:14:26]: Så, ja, man, man är liksom tvungen. 
 
Intervjuare [00:14:29]: Det är ju en, en nyckel att komma in i samhället. 
 
Talare [00:14:33]: Så är det. 
 
Intervjuare [00:14:34]: Ja. 
 
Talare [00:14:34]: För många, jag vet inte. Man märkte ganska mycket att det var nån ja, små 
barn och allting som, jag vet inte, jag är inte expert på språket eller nånting men, men ett 
sånt lite barn eller nånting som, ja som kämpar lite . .  liksom med språket och sånt. Och sen 
går de liksom på den här förskolan och jag menar, jag vet inte, men . .  Det har jag märkt i 
Biskopsgården i alla fall. 
 
Intervjuare [00:15:02]: Ja, okej. 
 
Talare [00:15:04]: Det, det har med dem ganska mycket med sitt . . ja . . turkiska eller vad 
som helst liksom. 
 
Intervjuare [00:15:12]: Ja. Det kan ju, ofta kan det ju tydligen va också så att föräld . . eller 
barnen lär sig svenska men inte föräldrarna. 
 
Talare [00:15:18]: Ja, det är ju det . . 
 
Intervjuare [00:15:20]: Mm. 
 
Talare [00:15:22]:  . . som är grejen. 
 
Intervjuare [00:15:22]:  Jag intervjuade en kvinna från Somalia och hon berättade att det var 
väldigt hårt tryck alltså från de andra somaliska kvinnorna då framförallt, som liksom, ja 
man, det var väldigt hårt vad man fick och inte fick göra och så där. 
 
Talare [00:15:34]: Nej, men det tycker jag att det är lite dumt om de inte, man liksom tar 
beslut att de inte ska göra. 
 
Intervjuare [00:15:39]: Ja. 
 
Talare [00:15:40]: För de har möjligheter. 
 
Intervjuare [00:15:42]: Ja. 
 
Talare [00:15:42]: Så är det. 
 
Intervjuare [00:15:44]: Sen kan man väl kanske i och för sig tänka sig, komma från kanske ett 
land att man då söker sig till sina landsmän för att få hjälp och stöd och sånt där så. 
 
Talare [00:15:50]: Ja för mig är det också det, i början var jag det är lite lätt för mig också. 
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Ehh, vad heter den, när vi flyttade hit och sån. 
 
Intervjuare [00:15:59]: Ja. 
 
Talare [00:16:00]: För jag var ganska rastlös för att jag jobbade mycket i Sydafrika så. Och 
sen aa, så ville jag inte liksom byta yrke liksom. Ta vad som helst eller nånting. Så jag har 
satsat på att hålla mig i samma yrke liksom. 
 
Intervjuare [00:16:16]: Du jobbade med kylteknik även i? 
 
Talare [00:16:17]: Jag jobbade sju år hemma där ja. 
 
Intervjuare [00:16:19]: Aha. Aha. 
 
Talare [00:16:20]: Så jag ville liksom inte byta till nånting annat liksom och sen, ja så fick jag 
jobb och sånt, men som tur att jag var också, att vi hade, jobbade när Göteborgsvarvet eller 
nånting var öppet fortfarande. Så det hade kommit ganska mycket båtar från andra länder. 
Och sen har vi vart, man har vart här, jobbat. Och sen pratar de engelska. 
 
Intervjuare [00:16:43]: Ja. 
 
Talare [00:16:42]: Så det var ganska enkelt för mig och hålla mig därborta liksom. 
 
Intervjuare [00:16:47]: Vad är ditt, ditt modersmål? 
 
Talare [00:16:50]: Ja det är engelska och afrikaans. 
 
Intervjuare [00:16:54]: Aha. 
 
Talare [00:16:54]: Det är nästan som holländska. 
 
Intervjuare [00:16:55]: Vad pratade ni hemma? 
 
Talare [00:16:56]: Hemma pra . . Här? 
 
Intervjuare [00:17:00]: Nej alltså när du var liten. 
 
Talare [00:17:02]: Aa, aa där blandade vi språket då. 
 
Intervjuare [00:17:05]: Ok. 
 
Talare [00:17:05]: Så det blir blandning med engelska och afrikaans. 
 
Intervjuare [00:17:08]: För a, afrikaan är holländska . . 
 
Talare [00:17:11]: Ja det är typ nästan samma. Det är, det är från dem vi har fått den dära ja . 
. ja, vi är liksom . . 
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Intervjuare [00:17:19]: Det var mycket holländare där väl? 
 
Talare [00:17:22]: Ja det, vi hade, aa. 
 
Intervjuare [00:17:23]: Ja. 
 
Talare [00:17:24]: Ja de hade vart där också, gjorde sin grej där liksom. 
 
Intervjuare [00:17:28]: Ja. Ja. Får jag pro . .  Jag måste bara fråga, vilket språk pratar du med 
din dotter? 
 
Talare [00:17:35]: Med min dotter, jag försöker prata afrikaans med hon men, aa det gi . . i 
början så gick det men vi tyckte att det var lite, hon mamma liksom att, ja hon liksom inte 
fattar nånting av vad vi. 
 
Intervjuare [00:17:50]: [Skratt 00:17:50] 
 
Talare [00:17:51]: Så, så men nu pratar vi bara, men nu pratar jag bara engelska med hon. 
 
Intervjuare [00:17:54]: Nu pratar du engelska med henne? 
 
Talare [00:17:55]: Ja. 
 
Intervjuare [00:17:56]: Ja ok. 
 
Talare [00:17:57]: Så, engelska och sen ja, hon pratar engelska med mig ibland och sen, men 
vi blandar mycket, vårt språk är liksom engelska och svenska och så. 
 
Intervjuare [00:18:08]: Eller har . . eller har du inte din hemligheten med henne då längre? 
 
Talare [00:18:10]: Nej inte längre . . 
 
Intervjuare [00:18:13]: [Skratt 00:18:13] 
 
Talare [00:18:15]: Nu har hon tappat bort allt den. 
 
Intervjuare [00:18:16]: Ja. 
 
Talare [00:18:17]: Det är inte lätt. 
 
Intervjuare [00:18:21]: Hur, hur har du, rör du dig, som en kyltekniker så rör du dig över hela 
landet, men hur rör du dig i Göteborg? Vilka stadsdelar är du i? 
 
Talare [00:18:30]: Oj. 
 
Intervjuare [00:18:33]: Har du en fast arbetsplats eller jobbar du på olika ställen? 
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Talare [00:18:35]: Ja vi, vi, vi, vi utgår från Ringön där. 
 
Intervjuare [00:18:40]: Ringön. 
 
Talare [00:18:41]: Så ibland, det beror på vem vi ska liksom jobba för, eller hjälpa eller nåt. 
Så hjälper vi massa andra företag också med kyla och sånt . . 
 
Intervjuare [00:18:52]: Men det är mest . . 
 
Talare [00:18:52]: Så de kanske är något jobb i Örebro eller nånting så åker vi dit. 
 
Intervjuare [00:18:55]: Ok. 
 
Talare [00:18:55]: Kanske över dag eller två dar eller natt, gör vi installation så då kan vi vara 
där en vecka. 
 
Intervjuare [00:19:02]: Är det mest att man gör den på plats alltså? 
 
Talare [00:19:03]: Ja. 
 
Intervjuare [00:19:04]: Ja vid installationer och sånt här. 
 
Talare [00:19:04]: Ja så åker vi ut och även felsöker och såna grejer också som och 
reparationer och grejor. Men det är ganska överallt är det liksom. 
 
Intervjuare [00:19:14]: Men har du jobbat i alla stadsdelar här i Göteborg? 
 
Talare [00:19:19]: Aa, det kan jag säga ja. 
 
Intervjuare [00:19:21]: Ja. 
 
Talare [00:19:22]: Det kan jag säga. 
 
Intervjuare [00:19:23]: Hur, hur, vad, vad tänker du om hur stan ser ut? Vad, skillnader och 
likheter och . . ? 
 
Talare [00:19:32]: Om jag ska göra den grejorna som jag behöver göra så ser det inte så lika 
eller olika ut men . . 
 
Intervjuare [00:19:38]: Nä [Skratt 00:19:38] 
 
Talare [00:19:40]: Men, jag vet inte, jag har faktiskt inte tänkt, jag har inte . . jag har liksom 
inte . . tänkt så mycket på det som du frågar. 
 
Intervjuare [00:19:47]: Nej. 
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Talare [00:19:47]: Och att jag har ju. Jag har liksom bara gått dit och sen gjorde jag min grej 
liksom, det som jag skulle göra nåt, men aa . . men jag tänk . . men grejen är att i jobbet så 
träffar jag ganska mycket folk. För att ja . . jag vill lösa deras problem och så, men det är 
ganska trevligt. 
 
Intervjuare [00:20:07]: Känner du av . . eller hur känns det då i de olika stadsdelarna? Tycker 
du att det är nån skillnad eller? Eller handlar det mer om vad det är för ställe du är på? Om 
du är hemma hos nån eller industri, eller? 
 
Talare [00:20:21]: Mm. Om jag känner sån skillnad eller nånting, nej jag vet inte . .  Alla de 
delarna . . eller om till exempel till Mölndal eller ja . .  eller sånt det, jag vet inte. Jag har 
liksom inte nån skillnade eller nånting eller jag vet inte. För ma . . ja som sagt jag går liksom 
inte ute där jämnt eller jag går inte u . . kanske numera. Nu kommer tanken. 
 
Intervjuare [00:20:51]: Kom du att och tänka mycket . . [Skratt 00:20:51] 
 
Talare [00:20:51]: Nej, så. 
 
Intervjuare [00:20:52]: Men du finns det ställen som du tycker bättre om i Göteborg? 
Områden som du gillar mer, ställen som du, eller som du gärna åker till? 
 
Talare [00:21:05]: Ställen som jag gillar. Ja, ja jag vet inte. 
 
Intervjuare [00:21:09]: Eller p . . eller det behöver inte va jobbet utan privat och det, hur rör 
du dig i stan privat, när du inte jobbar? 
 
Talare [00:21:19]: Nej, som sagt aa. Privat så är det ja, så är det mest, jag vet inte, tjejerna 
eller nånting som bestämmer, den lilla tjejen. 
 
Intervjuare [00:21:29]: [Skratt 00:21:29] 
 
Talare [00:21:29]: Alltså det är hon som. Jag vill gå hit och jag vill gå dit, men det är mest, 
det, det är liksom mest, mest i själva stan alltså alla, t ex museet där sen nåt, gå till nåt park 
eller nåt mer, aa sen kan vi, åker vi kanske till Stenungssund eller nåt, eller åker till Borås 
eller . . 
 
Intervjuare [00:21:52]: Ja, ja. 
 
Talare [00:21:53]: Eller där zooerna, allt sånt så. 
 
Intervjuare [00:21:55]: Är det, det, det, det är fler, det är fler föräldrar som har barn i den 
åldern som har sagt samma sak. 
 
Talare [00:22:01]: Ja, så är det. 
 
Intervjuare [00:22:02]: Men, men har sagt till exempel . .  Slottsskogen är det ett ställe som 
du är . . ? 
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Talare [00:22:08]: Aa, det är jag. Slottsskogen. Ja det är jag. Ja där man har vart så mycket 
också, men det är ganska trevligt där. 
 
Intervjuare [00:22:17]: Och Liseberg då? 
 
Talare [00:22:20]: Liseberg också, ja. Du vet det kommer nya grejer hela tiden så det är . .  
det är aa. 
 
Intervjuare [00:22:28]: Åker ni ofta till havet? 
 
Talare [00:22:31]: Sommaren ja. Jag tror, ja vi försöker åka till alla, vad heter det, när det är 
sommar så försöker vi åka ut till alla öar liksom. 
 
Intervjuare [00:22:41]: Jaha. 
 
Talare [00:22:40]: För det vore intressant, inte till samma ställe så det blir . . 
 
Intervjuare [00:22:45]: Jaha. 
 
Talare [00:22:46]: Ja, så det blir olika varje gång liksom. Så det . . 
 
Intervjuare [00:22:49]: Är det nån favoritö? 
 
Talare [00:22:51]: Aa. Få se . .  Angered, vad heter den där nu, Angered det var jättefint, var 
det faktiskt. Och det, det var nästan som en privat strand där liksom, det var kanon. 
 
Intervjuare [00:23:06]: I Angered? 
 
Talare [00:23:06]: Ja. Det var liksom, ja när vi åkte dit var vi, ja man kunde ha räknat på 
handen hur mycket, hur många folk var där liksom. 
 
Intervjuare [00:23:14]: Ok. 
 
Talare [00:23:15]: Hur många människor . . 
 
Intervjuare [00:23:15]: Men det var en sjö då? 
 
Talare [00:23:17]: Ja det var en sjö ja, men det var jättefint, var det faktiskt. 
 
Intervjuare [00:23:20]: Ja. ja. 
 
Talare [00:23:21]: Så, ja. 
 
Intervjuare [00:23:22]: Ja det, ja många sjöar är ju väldigt vackra. Vad var det, jag tycker ju 
också om skärgården, alltså just komma ut till öarna så . . 
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Talare [00:23:33]: Ja det är nog planen näst . . för nästa gång att vi ska ut lite. 
 
Intervjuare [00:23:36]: Ja. 
 
Talare [00:23:38]: Gå till alla, ja alla, alla s . . vad heter den Öckerön och nåt som . .  
 
Intervjuare [00:23:46]: Ja, ja. Finns det ställen i Göteborg som du inte gillar, som du inte åker 
till? 
 
Talare [00:23:54]: Nej, det skulle jag inte säga för att, jag vet inte. Jag har liksom inte . .  nej 
för mig spelar det väl ingen roll om jag bara åker nånstans så gör jag det. 
 
Intervjuare [00:24:11]: Ja. 
 
Talare [00:24:11]: Jag, jag tar liksom inte . . ok det händer mycket grejer men, ja. Det är inte . 
. man har liksom inte den, vad säger man, räd . . rädsla, vad eller? 
 
Intervjuare [00:24:24]: Mm. 
 
Talare [00:24:24]: Aa. Man har . . jag har liksom inte, nej jag har inte det liksom . . 
 
Intervjuare [00:24:30]: Du känner dig . .  känner inte rädd. 
 
Talare [00:24:32]: Nej inte bara att jag inte är rädd, men när jag åker dig för att, aa jag vill 
liksom kanske se själv också. 
 
Intervjuare [00:24:37]: Ja. 
 
Talare [00:24:36]: Om, ja men om man behöver göra nånting där så gör jag det. 
 
Intervjuare [00:24:41]: Ja. Finns det nånstans du känner dig otrygg? 
 
Talare [00:24:44]: Nej. 
 
Intervjuare [00:24:45]: Nej. 
 
Talare [00:24:47]: Nej int . . nej. Inte alls. Nej, jag känner mig inte otrygg, men det finns såna 
dum . . dumma därute nånting, men, jag vet inte. 
 
Intervjuare [00:24:56]: Ja för det vi . . 
 
Talare [00:24:58]: Jag hänger mig inte upp på det. 
 
Intervjuare [00:24:59]: Nej. Det verkar som att många människor är rädda för det som är o, 
obekant, många pratar om förorterna, där är de rädda och andra, de från förorterna, pratar 
om att det mer inne i stan är det så farligt, Järntorget. 
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Talare [00:25:11]: Ja. 
 
Intervjuare [00:25:11]: Vill jag aldrig gå på t ex. Att det är på nåt vis som att det som man 
inte känner till eller det man är . . 
 
Talare [00:25:16]: Men grejen är, jag har faktiskt, jag har blivit lite, jag vet inte, när man åker 
hem till Sydafrika nånting. 
 
Intervjuare [00:25:25]: Ja. 
 
Talare [00:25:26]: Så, jag vet inte det kanske bara för att t ex om man, här om man är alltså 
man har barn med, med, vad heter det, omgivningen eller nåt, men när åker jag till Sydafrika 
nåt så har jag den dära, jag ska liksom inte åka överallt där, fast . . 
 
Intervjuare [00:25:43]: Ok. 
 
Talare [00:25:44]:  . .  jag har bott där liksom 22,23 år om . . 
 
Intervjuare [00:25:47]: Ja, men vad du mer . . är du mer rädd nu då än när du bodde där? 
 
Talare [00:25:52]: Nej, ja, jag är mer rädd nu om jag åker dit. 
 
Intervjuare [00:25:55]: Det är intressant. 
 
Talare [00:25:57]: Men det är liksom, jag vet inte . . jag är liksom inte van med den dära livs . 
. jag vet inte, livsstilen nåt, men allt det där . . Så man är liksom . .  
 
Intervjuare [00:26:06]: Nej, men är inte . . Sydafrika, Kapstaden, är inte det väldig skillnad 
också på olika områden vad gäller . . 
 
Talare [00:26:14]: Ja det är det, man ska liksom att, man ska passa sig liksom. 
 
Intervjuare [00:26:18]: Ja, i vissa ställe, men inte i andra så ? 
 
Talare [00:26:20]: Men det är samma så att säga med mina grabben, ja så åker jag. 
 
Intervjuare [00:26:26]: Ja? 
 
Talare [00:26:26]: Är jag själv så, så är jag liksom lite, har jag lite mer uppmärksamhet liksom. 
 
Intervjuare [00:26:32]: Ja ok. 
 
Talare [00:26:33]: Men är jag med dem så är det liksom . . 
 
Intervjuare [00:26:35]: Vilka är . . 
 
Talare [00:26:36]:  . . totalt avslappnad. 
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Intervjuare [00:26:36]: Vilka är grabbarna? 
 
Talare [00:26:38]: Mina, ja de som jag växte upp med. 
 
Intervjuare [00:26:40]: Jaha, det är de kompisarna ok. Har du mycket kontakt med dem 
fortfarande? 
 
Talare [00:26:43]: Aa, jag har . . jag åker ner dit så, så bor jag faktiskt hemma hos en kompis. 
Vi ska åka dit nu den 23e igen. 
 
Intervjuare [00:26:53]: Ok. 
 
Talare [00:26:53]: December. 
 
Intervjuare [00:26:54]: Ja ok. 
 
Talare [00:26:54]: Så vi ska spendera lite jul och sånt där, nyår. 
 
Intervjuare [00:26:58]: Ni åker dit varje år? 
 
Talare [00:26:59]: Nej inte varje år. När man har möjlighet. 
 
Intervjuare [00:27:01]: Ja, ja, ja. 
 
Talare [00:27:01]: Ja 
 
Intervjuare [00:27:03]: Kommer de hit till Sverige? 
 
Talare [00:27:04]: Nej jag . . de har inga råd, de har inte råd att göra det. Det skulle vart fint, 
men  . . 
 
Intervjuare [00:27:11]: Vad tänkte du när du kom till Sverige första gången? Va, hur liksom . . 
 
Talare [00:27:15]: Oj. 
 
Intervjuare [00:27:16]: För det är ändå ganska stor skillnad väl på  . . 
 
Talare [00:27:18]: Ja det är det. 
 
Intervjuare [00:27:20]: Sydafrika, med naturen och  . . 
 
Talare [00:27:21]: Ja men det är det. För att, innan jag flyttade så sa tjejen att, nej men vi ska 
åka på semester tillsammans hit, så kan du också se, innan vi flyttar liksom. 
 
Intervjuare [00:27:33]: Ja, var var ni då? 
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Talare [00:27:36]: Ja vi var i Dalarna ja och . . 
 
Intervjuare [00:27:38]:  Ja. 
 
Talare [00:27:39]:  . . så och vi aa, så åkte vi till Stockholm och såna grejer och kom till 
Göteborg också. 
 
Intervjuare [00:27:45]: Ja. Vad tänkte du då? 
 
Talare [00:27:46]: Så var det liksom, ja det kommer och bli ett omställning liksom med . . 
 
Intervjuare [00:27:52]: Ja [Skratt 00:27:52] 
 
Talare [00:27:54]: Aa. Men när jag . . man lär känna ganska mycket på det för att ja . . Nu 
sitter man här och man kan prata lite svenska och sånt. 
 
Intervjuare [00:28:05]: Jag bara tänkte . . 
 
Talare [00:28:05]: Så man har tjänat ganska mycket på det. 
 
Intervjuare [00:28:08]: Ja. Vad tänkte du om, om, om klimatet och liksom . . var det på 
sommaren ni var här eller var det på vintern? 
 
Talare [00:28:19]: Vi har vart på sommarn, sommarn var det, 2006. 
 
Intervjuare [00:28:23]: Ja. 
 
Talare [00:28:24]: Ja 2006. Så det är väl bara, jo . . Det var ganska f . . jo det var det ja. Nej jag 
tyckte om det på direkten ja, sen, sen var det där med jobbet också. 
 
Intervjuare [00:28:35]: Ja. 
 
Talare [00:28:36]: Så jag liksom, jag börja ringt till ett företag två, tre företag där, i Dalarna 
där och sen, ja och sen gick jag med dem liksom för att kunna ja, utforska lite. 
 
Intervjuare [00:28:50]: Ok. 
 
Talare [00:28:50]: Kolla hur det är med jobbet och sånt. Kunna jämföra och sånt så . . 
 
Intervjuare [00:28:54]: Ja. 
 
Talare [00:28:55]: Så det var, ja det var inte så stor skillnad där men . . så, så det var ganska 
ok. 
 
Intervjuare [00:29:02]: Ja, ja för jag kan tänka mig att kylteknik är väl kylteknik oavsett vilket 
land. 
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Talare [00:29:06]: Ja det är det, ganska liksom, själva jobbet som pratar språket där. 
 
Intervjuare [00:29:10]: Ja. 
 
Talare [00:29:11]:  Så är det. 
 
Intervjuare [00:29:11]: Ja. Så, så att du hade inga problem att få jobb och komma in i 
samhället? 
 
Talare [00:29:13]: Jo jag ringde till liksom 30 företag eller nånting där innan, innan jag fick 
jobb liksom men . . så jag tror att det var den dära, med språket att göra också lite grann där. 
 
Intervjuare [00:29:25]: Ja. 
 
Talare [00:29:27]: Men aa det. 
 
Intervjuare [00:29:28]: Hur lång tid . . 
 
Talare [00:29:29]: Så jag är fortfarande med samma företag som jag, som jag, när jag flyttade 
liksom. 
 
Intervjuare [00:29:33]: Tog det lång tid? 
 
Talare [00:29:37]: Aa, nej det tog inte så långt. Nej, det tog inte lång tid, det, vad kan det ha 
vart, två veckor eller nånting kan jag . . 
 
Intervjuare [00:29:45]: Ok. 
 
Talare [00:29:46]: Efter vi flyttat in på . . 
 
Intervjuare [00:29:48]: Oj. 
 
Talare [00:29:48]: Lägenheten. Eller flyttat . . 
 
Intervjuare [00:29:50]: Men då var det för att du hade yrkeskunskap då? 
 
Talare [00:29:52]: Ja. 
 
Intervjuare [00:29:53]: Ja. 
 
Talare [00:29:53]: Så var det. Och sen den, den dära jobbet som jag gjorde också, var liksom, 
marint. 
 
Intervjuare [00:30:00]: Jaha. 
 
Talare [00:30:01]: Så när jag ringde till dem som jag är med nu, ja så, så var jag så sugen på 
att jobba nånting men . . 
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Intervjuare [00:30:07]: Ja. 
 
Talare [00:30:09]: Ja. Så var han . . jag ringde till dem innan, men de, han chefen då var inte 
där, så jag ringde tillbaka då sa han att, nej men du kan komma för intervju eller nånting så . . 
 
Intervjuare [00:30:20]: Ja ok. 
 
Talare [00:30:21]:  . . och sen gjorde jag det. Men . . 
 
Intervjuare [00:30:23]: Men . . 
 
Talare [00:30:23]: Tyckte han det var trevligt att, trevligt om jag kommer dit och träffar dig. 
Så åkte jag dit direkt och sen prata vi, och sen börja jag jobba på måndag. 
 
Intervjuare [00:30:31]: Ok, men var har du lärt dig svenska då? 
 
Talare [00:30:34]: Ehh. 
 
Intervjuare [00:30:36]: Har du gått SFI eller nånting sånt? 
 
Talare [00:30:37]: Jo jag har vart på SFI och sen, men, men grejen var att jag jobbade så 
mycket också, och sen träffade så mycket folk också så, så men SFI eller nånting, det är, det 
var jobbigt så men liksom, jag satt jobbet före det också så. För mig känns det, det ja, det 
var, det var liksom mer viktigare, ja. 
 
Intervjuare [00:31:01]: Ja. 
 
Talare [00:31:02]: Kunna va liksom lite självständigt liksom. Och sen aa, så jag hade liksom, 
jag hämtade böcker på biblioteket och sånt och . . 
 
Intervjuare [00:31:12]: Ja, alltså du hade det ju lite lättare . . 
 
Talare [00:31:15]:  Sen har jag liksom lärt mig lite själv. 
 
Intervjuare [00:31:16]: Ja. Jag tänker eftersom du pratade engelska för, mä . . människor i 
Sverige pratar ju engelska. 
 
Talare [00:31:20]: Ja så det var. Det var lite, jag kan där säga med det yngre, med yngre folk 
som jag träffade, hjälpte med jobbet och sånt, så var det lite så . . det, det var lite enklare. 
 
Intervjuare [00:31:31]: Ja. 
 
Talare [00:31:31]: Men är det några gamlingar eller nånting, de var lite, de är lite, nej. 
 
Intervjuare [00:31:35]: Nej, jag förstår. 
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Talare [00:31:39]: Vi sna . . vi snackar svenska liksom. 
 
Intervjuare [00:31:39]: Vi har mång . . jag har en dotter som är ungefär din ålder som 
träffade en, en spanjor, hon bodde i Spanien några år. Han följde också med till Sverige, utav 
kärlek då, och fick barn och så där. Ehh, och han satsade ju också stenhårt på att lära sig 
språket och komma in i samhället och så. Så att han har ju fast jobb och så där nu så att det 
var ju liksom, det verkar som att det är en nyckel att komma in. 
 
Talare [00:32:06]: Ja. Ja, ja, ja. Men och . .  jag vet inte men . . jo jag har vart i SFI och jag har 
vart halvår eller nånting. Fram och tillbaka och så här. 
 
Intervjuare [00:32:15]: Mm. 
 
Talare [00:32:18]: Kunde inte liksom gå till andra klasser för att liksom aa . . 
 
Intervjuare [00:32:21]: Men du pri . . föredrog att jobba får då fick du ju liksom praktik i 
språket också så att säga. 
 
Talare [00:32:24]: Ja det är det. Men, men som sagt i början också så, så, så vart det inte så 
mycket svenska som gällde här hemma med alla jobb jag hade. Vi reste så mycket också. 
 
Intervjuare [00:32:33]: Ja. 
 
Talare [00:32:33]: Så det var mycket utomland också och . . 
 
Intervjuare [00:32:35]: Utomlands också . . 
 
Talare [00:32:37]: Ja. 
 
Intervjuare [00:32:37]: Ok. 
 
Talare [00:32:37]: Så det var kanske fyra år i rad eller nånting man var borta. 
 
Intervjuare [00:32:42]: Fyra år i? 
 
Talare [00:32:42]: Fyra år liksom bara borta. 
 
Intervjuare [00:32:44]: Jaha. 
 
Talare [00:32:45]: Det var liksom . .   
 
Intervjuare [00:32:47]: Var var du då? 
 
Talare [00:32:48]:  . .  lite överallt liksom. 
 
Intervjuare [00:32:47]: Hela Europa eller? 
 



24 
GSMArkiv:190012:60  Intervju för projektet Göteborg berättar, Göteborgs Stadsmuseum. Intervjuperson nr 60: Edwin De Gruchy 

Talare [00:32:48]: Ja, Spanien, Las Palmas, så mycket i, mycket i Tyskland var också ja, sen 
Indonesia, Singapore, England, nej det var lite överallt. 
 
Intervjuare [00:33:01]: Ja. 
 
Talare [00:33:02]: Så det, men det är fortfarande, men nu . . kommer det igång igen. Så vi ska 
resa lite nu igen. 
 
Intervjuare [00:33:09]: Ja. Men då var det ju . . då åker du ju dit för att göra nånting så då är 
ju inte språket lika viktigt alltså. 
 
Talare [00:33:14]: Nej, för vi, vi träffar de som, ja, kanske en italiensk, så pratar vi engelska. 
Men det är så olika liksom, kommunicera liksom, det är enkelt. 
 
Intervjuare [00:33:25]: Nej men det är ju skillnad och åka om man säger på semester 
nånstans och att arbeta, man har nånting som man måste göra. 
 
Talare [00:33:30]: Ja. Så det är ju, aa, roligt. 
 
Intervjuare [00:33:36]: Ha, ehh . . är det nånting annat så där . .  som du tänker på som du vill 
berätta om vad gäller ditt liv eller hur du ser på framtiden och tänker du stanna kvar i 
Sverige eller, vad tänker du om din dotter och . . 
 
Talare [00:33:57]: Jag har precis, vad heter det, min svensk, eh sydafrikanska medborgarskap 
har jag precis sagt upp också. 
 
Intervjuare [00:34:12]: Ok. 
 
Talare [00:34:12]: Så den är klart. 
 
Intervjuare [00:34:14]: Så du är inte . . 
 
Talare [00:34:14]: Nej jag är inte svensk, eh sydafrikansk medborgare längre. 
 
Intervjuare [00:34:20]: Hur, men hur, är det . .  
 
Talare [00:34:21]: Och jag tycker att det var lite jobbigt. Liksom, ja, om jag, om jag hade 
kunnat behålla det utan att gå igenom hela processen igen så, så skulle jag behållt det men. 
 
Intervjuare [00:34:33]: Varför, varför, varför var man, och man var tvungen att säga upp det 
eller? 
 
Talare [00:34:35]: Nej, det, man, man, man, man skulle ansöka igen liksom för att kunna 
behålla det. 
 
Intervjuare [00:34:43]: Jaha. 
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Talare [00:34:43]: Och sen ja, åka till Sydafrika med svenskt pass eller nånting, så blir det ju 
liksom problem fortfarande liksom. 
 
Intervjuare [00:34:50]:  Ja. 
 
Talare [00:34:49]: Och sen det var man mycket när man reste med jobbet och sånt också så 
att liksom. Det var alltid nånting, så jag tänkte, nej jag ska bara liksom . . 
 
Intervjuare [00:35:00]: Men är du, är du svensk medborgare eller? 
 
Talare [00:35:02]: Ja det är jag. 
 
Intervjuare [00:35:03]: Hur länge har du varit det? 
 
Talare [00:35:04]: Sen, passet är fem år. 
 
Intervjuare [00:35:09]: Ja. 
 
Talare [00:35:11]: Så det var. 
 
Intervjuare [00:35:13]: Kändes det nån skillnad då, eller? 
 
Talare [00:35:14]: Jo ganska enklare och resa och . . 
 
Intervjuare [00:35:19]: Ja. 
 
Talare [00:35:20]: Jag, jo jag har inte haft så mycket problem som jag, som sagt som jag hade 
innan med Sydafrikanska passet och dom liksom double, måste dubbelkolla allting och så. 
 
Intervjuare [00:35:27]: Jaha. 
 
Talare [00:35:29]: Det är nästan så att man går med sån, på ryggen liksom, vad heter det . . 
 
Intervjuare [00:35:32]: Jaha. 
 
Talare [00:35:32]: Target sign på ryggen liksom så. Nu ska vi dubbelkolla han liksom. 
 
Intervjuare [00:35:39]: Så kommer du med svenskt pass . . 
 
Talare [00:35:39]:  . . ja sen är det kanon, så bara, liksom ja, den dära . . . det blivit enklare. 
 
Intervjuare [00:35:47]: Ja, ja jag förstår det. 
 
Talare [00:35:48]: Så. 
 
Intervjuare [00:35:49]: Ja det är likadant med min svärson då, han blev ju också svensk 
medborgare då, och det var ju liksom ett steg. Det var nån ceremoni i Slottsskogen där som, 
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som dom hade. 
 
Talare [00:35:59]: Ja, så det. En av de bästa grejorna jag har gjort liksom, så det är kanon. 
Ångrar inget. 
 
Intervjuare [00:36:09]: Nej. Vad tänker du om framtiden då? Din dotter och . . 
 
Talare [00:36:15]: Ja, ja. Ehh, det kan man, man hoppas på den bästa vet du, den lilla tjejen 
där. 
 
Intervjuare [00:36:22]: Ja. 
 
Talare [00:36:22]:  Jo man kan styra men man kan inte styra allt, ja när de blir gammal eller 
nånting. 
 
Intervjuare [00:36:26]: Nej [Skratt 00:36:26] 
 
Talare [00:36:26]: Men jag hoppas. Jag hoppas att det blir bra liksom. Att hon tar rätta vägen 
i alla fall, så ja. Men, jag vet inte, framtiden, jag vet inte. Nej jag, fast i Sverige är jag. [Skratt 
00:36:45] 
 
Intervjuare [00:36:45]: [Skratt 00:36:45] Fast i Sverige, det låter som du har fastnat. 
 
Talare [00:36:49]: [Skratt 00:36:49] Nej men det, men jag har bestämt mig liksom att, ja det 
är, det är här jag bor nu. 
 
Intervjuare [00:36:55]: Ja. 
 
Talare [00:36:55]: Och sen bara så, som sagt ångrar jag inget så jag. 
 
Intervjuare [00:37:03]: Nej, det är ett stort steg. 
 
Talare [00:37:03]: Det vara bara den dära . . aa, den dära steget och sen är det aa, om jag 
inte trivts så skulle jag inte vart här liksom. 
 
Intervjuare [00:37:13]: Nej, nej. 
 
Talare [00:37:15]: Så. 
 
Intervjuare [00:37:15]: Nej och du hann ju bo här ganska många år innan ni fick barn också så 
att det . . för jag kan tänka mig att när man har barn så är det väldigt annorlunda. 
 
Talare [00:37:26]: Aa, det är det, det är det. 
 
Intervjuare [00:37:27]: Men men . . 
 
Talare [00:37:28]: Mycket. 
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Intervjuare [00:37:29]: Ja, ja. Ja, men du . . är det ja . . är det nånting mer som . . . ehh som 
du tänker eller nånting vi inte har pratat om som du vill ta upp? 
 
Talare [00:37:42]: Ahh. 
 
Intervjuare [00:37:44]: Om ditt liv eller ditt boende eller . . ? 
 
Talare [00:37:47]: Nej. 
 
Intervjuare [00:37:47]: Familj och arbete har vi pratat om, stadsdelar och . . 
 
Talare [00:37:52]: Ja det blir roligt att se hur det ser ut om tre år eller nånting här i Göteborg. 
 
Intervjuare [00:37:55]: Jaa. 
 
Talare [00:37:55]: Jag ser liksom fram emot det, jag vet inte. 
 
Intervjuare [00:37:58]: För att jag, för jag tänker också . . 
 
Talare [00:37:59]: Nej, men jag tänkte hela utvecklingen av staden och allting här och sen, 
aa, ändringen och . .  så det blir aa . . det är liksom nå, nåt som man liksom ser fram emot 
där. 
 
Intervjuare [00:38:11]: Det verkar ju som att . . 
 
Talare [00:38:11]: Så att man är liksom lite inblandat det här med, med det som händer 
liksom. 
 
Intervjuare [00:38:17]: Ehh, med byggena av det? 
 
Talare [00:38:19]: Ja med bygget och sånt och sen när man hjälper lite hit och dit och . . 
 
Intervjuare [00:38:21]: Är du, är du med på . . 
 
Talare [00:38:23]: Och sen har vi lite jobb, kontoren och sånt, kanske med deras 
kylanläggningen och det. 
 
Intervjuare [00:38:29]: Är du inblandad i Karlatornet också? 
 
Talare [00:38:30]: Nej det är, vad heter det, när de, det var sagt att det ska komma mycket 
nu från, från de som vi hjälper liksom, från Ventilationsgruppen och sånt så. Så det blir 
mycket. 
 
Intervjuare [00:38:43]: Det är ju lite fräckt, med liksom Nordens högsta hus. 
 
Talare [00:38:46]: Jajemän. 
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Intervjuare [00:38:47]: [Skratt 00:38:47] Och jag vet jag kan tycka att lin . . 
 
Talare [00:38:49]: Ja, jag tänkte den hära linbanan som man snackar om, den, jag för jag har 
vart på den i Singapore och jag tyckte det var kanon. 
 
Intervjuare [00:38:57]: Ja, de har en i Singapore? 
 
Talare [00:38:57]:  Ja dom har linbana där så. 
 
Intervjuare [00:38:59]: Aha. 
 
Talare [00:38:59]: Som går igenom igenom hela staden och allting där. 
 
Intervjuare [00:39:03]: Jag får . . jag vet ibland kan det ju kännas som att nu när Göteborg 
fyller 400 år att det är väldigt mycket som händer. Och de pratade ju om förra gången när de 
fyllde 300 år då var det Götaplatsen och Slottsskogen och Botaniska och Sjöfartsmuse . . nej 
inte Sjöfartsmuseet, men Naturhistoriska och Liseberg och annat, det var ju jättemycket som 
hände då, men nu känns det som att det är väldigt mycket som händer nu va? 
 
Talare [00:39:26]: Ja det är det. Man liksom, man se . . aa, man ser den dära ändringarna. 
Om man liksom kör liksom överallt, förbi allting och, så, så . .  Det är ju ganska . . jag tycker 
att det är fint. 
 
Intervjuare [00:39:40]: Ja. 
 
Talare [00:39:41]: Jag tycker att det, ja. Det ska bara växa så där. 
 
Intervjuare [00:39:46]: Ja, ok. 
 
Talare [00:39:47]: Så det är kanon. 
 
Intervjuare [00:39:47]: Ja. Men du, jaa, då är jag nog nöjd. 
 
Talare [00:39:51]: Är det klart? Ok. 
 
Intervjuare [00:39:52]: Ja. Om inte, om inte du vill säga nånting mera? 
 
Talare [00:39:55]: Ja alltså jag var lite så där, lite nervös i början där, jag menar . .   
 
Intervjuare [00:39:58]: Nej, nej men det är ju, det är ju liksom hur du ser på det som är det 
intressanta, det . . . 
 
Talare [00:40:05]: Ja. Ja men jag ser alltså väldigt fram emot framtiden här. 
 
Intervjuare [00:40:11]: Ja. 
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Talare [00:40:12]:  Ja med allt det, staden och allting och ja . . Jag är liksom lite, ja, jag är 
ganska stolt att bo här i Göteborg, så är det. 
 
Intervjuare [00:40:21]: Ok [Skratt 00:40:21] 
 
Talare [00:40:23]: Det är jag. 
 
Intervjuare [00:40:25]: Vad är det som, vad är det som du är stolt över? 
 
Talare [00:40:26]: Nej bara det, jag tycker att det är fint och ja . . och sen när staden växer 
och sen . . är det ja bara hoppas att folk växer med det också. För att . . så är det. Det är fint. 
Jag är stolt som sagt. 
 
Intervjuare [00:40:42]: Ja. Det var bra formulerat det ja, att stan växer och jag hoppas att 
människor växer med. 
 
Talare [00:40:49]: Ja. Jag hoppas det. 
 
Intervjuare [00:40:51]: Och vad, vad har du nåt, är det nåt fotbollslag eller så här som du 
håller på? 
 
Talare [00:40:55]: Nej. 
 
Intervjuare [00:40:55]: Du är inte . . 
 
Talare [00:40:57]: Nej. Det är faktiskt inte min grej. Jag håller på mycket med såna cykel, den 
dära lilla cykeln liksom. 
 
Intervjuare [00:41:04]: Jaha. 
 
Talare [00:41:05]: Så jag har vart den grabben liksom, men nu, ja den här liksom . . 
 
Intervjuare [00:41:10]: Såna tricks då, ok. 
 
Talare [00:41:13]: Ja, så det var liksom mitt största grej liksom. 
 
Intervjuare [00:41:15]: Ja. 
 
Talare [00:41:17]: Även hemma i Sydafrika också. 
 
Intervjuare [00:41:17]: Ja. 
 
Talare [00:41:19]: Ja, som sagt. 
 
Intervjuare [00:41:20]: Det finns väl en del såna platser i Göteborg? 
 
Talare [00:41:22]: Ja det, ja, det var, ja som sagt i början när jag flytta hit, så flytta jag med 
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cykel och allting, och sen, ja så kom det som massa grejer överallt som, som man inte hade 
hemma. Så man känner sig liksom, ja, kan man säga lycklig, lyckligt lottad liksom. 
 
Intervjuare [00:41:43]: Lyckligt lottad. 
 
Talare [00:41:43]: Det var, man hade alla de grejorna liksom, och sen tänker man på 
grabbarna hemma och ja allt så där . . Ja det var kanon, fint var det. 
 
Intervjuare [00:41:51]: För där fanns väl också gemenskap för de som höll på med cykel? 
 
Talare [00:41:57]: Ja det är det, de är ganska stora, att liksom folk kom tillsammans och sen 
gör en, det som de skulle göra liksom och, har det kul och . . jag kan väl tycka att det var 
mycket som, ja som håller det mig liksom bort från gatan liksom och man . . aa . . och man 
liksom inte, så med mina grabbar att . .  Det var det som, som var mest viktigt liksom. 
 
Intervjuare [00:42:21]: Ok. 
 
Talare [00:42:21]: Och sen blev . .  Som liksom lite . .  Ja, det var . . 
 
Intervjuare [00:42:29]: Att få använda sin kreativitet på nånting . . 
 
Talare [00:42:31]: På nånting positivt liksom. Så det var, så det var ganska galant. Eller det 
var ganska bra och att, att det blir som det blir liksom, med allt det och mina kompisar och . . 
 
Intervjuare [00:42:48]: Ja precis, ja. 
 
Talare [00:42:49]: Ja. 
 
Intervjuare [00:42:50]: Ok, men du . . 
 
Talare [00:42:51]: Jag tar lite till. 
 
Intervjuare [00:42:53]: Ja gör det, men då ger vi oss. 
 
Talare [00:42:54]: Aa. 
 
Intervjuare [00:42:56]: Tack ska du ha. 
 
[bandningen slutar] 
 


